
1 
 

Protokół z XXV Sesji Rady Gminy 

z dnia 26 marca 2021 roku. 

W posiedzeniu wzięli udział radni wg załączonych list obecności, p. Skarbnik- 

Agnieszka Kostyk.  

Porządek obrad:  

1. Otwarcie obrad. 

2. Sprawy regulaminowe. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z działalności międzysesyjnej. 

5. Informacja Wójta Gminy o pracach między Sesjami.  

6. Informacja przewodniczących komisji Rady Gminy o pracach w okresie 

międzysesyjnym. 

7. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Ryczywole za 2020 rok. 

8. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki, Rozwiazywania 

Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania narkomanii w 2020 roku. 

9. Składanie interpelacji.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok. 

11. Podjęcie uchwały  w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Ryczywół na lata 2021- 2028.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie zasad udzielania dotacji celowej z budżetu 

gminy na budowę przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie gminy 

Ryczywół. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w drodze 

bezprzetargowej lokalu mieszkalnego z pomieszczeniami przynależnymi 

i ułamkową częścią gruntu, położonego w Ryczywole, przy Pl. 1 Maja 11. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w drodze 

bezprzetargowej lokali mieszkalnych z pomieszczeniami przynależnymi 

i ułamkową częścią gruntu, położonych w miejscowości Piotrowo 11. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty od ceny nieruchomości 

zbywanej w drodze bezprzetargowej. 
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16. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty od ceny nieruchomości 

zbywanej w drodze bezprzetargowej. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie od 

Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa nieruchomości położonej w miejscowości 

Orłowo. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie od 

Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa nieruchomości położonej w miejscowości 

Ninino. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie od 

Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa nieruchomości położonej w miejscowości 

Lipa. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie od 

Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa nieruchomości położonej w miejscowości 

Lipa. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie 

od Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa nieruchomości położonej w 

miejscowości Ryczywół. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie od 

Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa nieruchomości położonej w miejscowości 

Ryczywół. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad bezdomnymi 

zwierzętami oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 2021 r. 

24. Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na zawarcie umów dzierżawy 

gruntów stanowiących własność Gminy Ryczywół w trybie przetargowym. 

25. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów dzierżawy 

gruntów stanowiących własność Gminy Ryczywół w trybie bezprzetargowym. 

26. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla części miejscowości Tłukawy, gmina 

Ryczywół. 

27. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenów położonych w obrębach 

ewidencyjnych Tłukawy i Zawady, gmina Ryczywół.  

28. Wolne głosy i wnioski. 

29. Zakończenie. 
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Ad. 1 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył XXV Sesję VIII Kadencji Rady Gminy i powitał 

wszystkich zebranych.  

Ad. 2 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o potwierdzenie kworum radnych obecnych na 

sesji. Obecnych było 12 radnych.  

 Przewodniczący Rady Gminy: w związku z sytuacją pandemiczną, co 40 minut 

będę ogłaszał 10 minut przerwy, aby przewietrzyć pomieszczenie. p. Wójt bierze udział 

w bardzo ważnym spotkaniu, dlatego nie weźmie udziału w sesji. Jak tylko spotkanie 

się zakończy, p .Wójt dołączy do obrad sesji. Sprawozdanie p. Wójta  z działalności 

międzysesyjnej odłożymy do momentu przyjazdu p. Wójta.  

 Radny Trzęsimiech: w planie pracy rady w marcu zapisane mamy sprawozdanie 

Gminnego Ośrodka Kultury.  

 Przewodniczący Rady Gminy: GOK ma czas do końca marca na sporządzenie 

sprawozdań finansowych. Sprawozdanie z GOK będzie na kwietniowej lub majowej 

sesji. Plan to jest to, co planujemy, więc pewne punkty mogą ulec zmianie. 

Nie zgłoszono uwag do porządku obrad.   

Ad. 3  

Brak uwag do protokołu.  

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Barbara Boch , Karolina Boch , Szymon Chmielewski , Andrzej Cybort , Bogumiła 

Figiel , Marian Głów , Tomasz Kaczmarek , Łukasz Krzyśko , Leszek Malmur , 

Genowefa Nędza , Monika Olech , Roman Trzęsimiech  

NIEOBECNI (3) 

Andrzej Pacholczak , Adam Sobociński , Bogumiła Szychta  

Na obrady sesji wszedł Radny Pacholczak.  
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Ad.4  

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił informację z działalności międzysesyjnej, 

która stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu.  

Ad.5  

Radna Nędza – Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu 

przedstawiła sprawozdanie z posiedzeń komisji w okresie międzysesyjnym- Załącznik 

Nr 2. 

Radna Figiel - Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych przedstawiła sprawozdanie z posiedzeń komisji w okresie 

międzysesyjnym- Załącznik Nr 3. 

 Radny Malmur - Przewodniczący Komisji Rolnej i Ochrony Środowiska 

przedstawił sprawozdanie z posiedzeń komisji w okresie międzysesyjnym- Załącznik 

Nr 4. 

 Radna Karolina Boch - Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej przedstawiła 

sprawozdanie z posiedzeń komisji w okresie międzysesyjnym- Załącznik Nr 5.  

Ad.6 

 Przewodniczący Rady Gminy: na posiedzeniu komisji wspólnej Kierownik 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej- p .Elżbieta Gawrońska przedstawiła 

sprawozdanie z działalności GOPS za 2020 rok.  

Nie zgłoszono pytań.  

Ad. 7 

Przewodniczący Rady Gminy: na posiedzeniu komisji wspólnej Kierownik Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej- p. Elżbieta Gawrońska przedstawiła sprawozdanie z 

realizacji Gminnego Programu Profilaktyki, Rozwiazywania Problemów Alkoholowych 

i Przeciwdziałania Narkomanii w 2020 roku.  

Nie zgłoszono pytań.  

Przewodniczący Rady Gminy ogłosił 10 minut przerwy.  

Po przerwie wznowiono obrady sesji.  

Ad. 8 

Brak interpelacji. 

Ad. 9 
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Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały nr XXV/209/2021 w sprawie 

zmian w budżecie Gminy na 2021 rok.   

 Pani Skarbnik przedstawiła zmiany w budżecie Gminy Ryczywół na 2021 rok.  

 Radny Trzęsimiech: zagospodarowanie terenu na stadionie. Wiem, że było już 

otwarcie ofert. Planowana kwota wynosiła ponad 1.800.000 zł. Jak sprawa wygląda po 

otwarciu ofert? Czy umowa o dofinansowanie została już podpisana?  

 p. Skarbnik: w projekcie budżetu dokładamy na to zadanie 486.600 zł, są to 

środki z wolnych środków. W budżecie Gminy, który podejmowaliśmy pod koniec roku 

zabezpieczone mieliśmy 2.013.4000 zł. Kwota 1.800.000 zł, była kwotą podaną w 

przetargu, jaką zamawiający zamierzał przeznaczyć na wykonanie inwestycji. W 

przetargu podajemy zawsze niższą kwotę niż zabezpieczone środki w budżecie, bo 

uwzględniamy też koszty dodatkowe, m.in. nadzór nad inwestycją. Umowa na 

dofinansowanie została już podpisana. Kwota dofinansowania wynosi 513.000 zł.  

 Przewodniczący Rady Gminy: w przetargu najniższa oferta wynosiła 2 332 

844,64 zł. Procedura nadal trwa, bo oferent musi przedłożyć wymagane dokumenty. 

Po uzupełnieniu dokumentów, zostanie podpisana umowa na wykonanie zadania.  

Nie zgłoszono więcej pytań.  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Karolina Boch , Szymon Chmielewski , Andrzej Cybort , Bogumiła Figiel , Marian 

Głów , Łukasz Krzyśko , Leszek Malmur , Genowefa Nędza , Andrzej Pacholczak  

PRZECIW (3) 

Barbara Boch , Tomasz Kaczmarek , Roman Trzęsimiech  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Monika Olech  

NIEOBECNI (2) 

Adam Sobociński , Bogumiła Szychta  

Ad.10 
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 Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały nr XXV/210/2021 w 

sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryczywół na lata 2021- 

2028. 

Pani Skarbnik przedstawiła zmiany w WPF na lata 2021-2028.  

Nie zgłoszono pytań.  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Ryczywół na lata 2021- 2028. 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Karolina Boch , Szymon Chmielewski , Andrzej Cybort , Bogumiła Figiel , Marian 

Głów , Tomasz Kaczmarek , Łukasz Krzyśko , Leszek Malmur , Genowefa Nędza , 

Andrzej Pacholczak  

PRZECIW (2) 

Barbara Boch , Roman Trzęsimiech  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Monika Olech  

NIEOBECNI (2) 

Adam Sobociński , Bogumiła Szychta. 

 

Ad.11 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały nr XXV/211/2021 w 

sprawie zasad udzielania dotacji celowej z budżetu gminy na budowę przydomowych 

oczyszczalni ścieków na terenie gminy Ryczywół. 

Nie zgłoszono pytań.  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji celowej z budżetu gminy na 

budowę przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie gminy Ryczywół.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Barbara Boch , Karolina Boch , Szymon Chmielewski , Andrzej Cybort , Bogumiła 

Figiel , Marian Głów , Tomasz Kaczmarek , Łukasz Krzyśko , Leszek Malmur , 

Genowefa Nędza , Monika Olech , Andrzej Pacholczak , Roman Trzęsimiech  

NIEOBECNI (2) 

Adam Sobociński , Bogumiła Szychta  

Ad.12 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały nr XXV/212/2021 w 

sprawie przeznaczenia do sprzedaży w drodze bezprzetargowej lokalu mieszkalnego 

z pomieszczeniami przynależnymi i ułamkową częścią gruntu, położonego 

w Ryczywole, przy Pl.1 Maja 11. 

 Radny Trzęsimiech: na komisji wspólnej długo rozmawialiśmy na temat 

mieszkań komunalnych. Chce jeszcze dopytać, jaka jest lista oczekujących na 

mieszkania i jakie środki przeznaczamy na remonty tych lokali?  

 Przewodniczący Rady Gminy: lista jest bardzo długa, ale nie mamy wolnych 

mieszkań.  

 p. Skarbnik: zaplanowane wydatki na gospodarkę mieszkaniową wynoszą 

536.870,00 zł, w tym na remonty 161.231,000 zł.  

 Radny Trzęsimiech: remonty planowane czy doraźne?  

 Przewodniczący Rady Gminy: planowany jest wywóz azbestu z dachu tych 

budynków, ale głównie są to remonty na wnioski.  

 p. Skarbnik: w zeszłym roku dokonano przeglądu lokali komunalnych, 

wykonujemy remonty tych najpilniejszych spraw.  

 Radna Olech: być może warto, tak jak w przypadku zabytków, mieć plan. Bo to 

są ogromne koszty. Lokale nie są remontowane od lat, może warto podejść do tego 

szczegółowo, zrobić plan na 2-3 lata.  

 Przewodniczący Rady Gminy: jeśli Pani Radna śledzi poczynienia Rady, co 3 

lata taki plan jest podejmowany. Są też sprawozdania z wykonania tego planu.  
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 Radna Olech: tak, ale może przyszedł czas, żebyśmy bardziej szczegółowo 

podeszli do tych spraw remontowych, żebyśmy nie musieli zwiększać środków na 

remonty, bo to są jednak duże środki.  

 Przewodniczący Rady Gminy: gospodarka mieszkaniowa jest od lat 

zapuszczona. Zaległości są sprzed wielu lat. A kwota ponad 500.000 zł jaką 

przeznaczamy to dość duża kwota. Porównując z latami ubiegłymi, to jest największa 

kwota.  

 Radna Olech: rozumiem, tylko szkoda, że remonty robimy na wnioski 

mieszkańców.  

 Przewodniczący Rady Gminy: mieszkańcy najlepiej wiedzą, jakie są potrzeby. 

Kontrole wykazują to samo.  

 Radna Olech: ale jak słyszę, że powinniśmy szybko sprzedawać. To może 

jednak warto zrobić remonty żebyśmy wszystkich mieszkań nie sprzedali.  

 Przewodniczący Rady Gminy: z pewnością nikt nie powiedział, że szybko. 

Mieszkania sprzedawane są na wniosek mieszkańców. Sprzedawane są 2-3 

mieszkania rocznie. Nie mamy tyle środków żeby wyremontować wszystkie lokale 

mieszkalne.  

 Radna Olech: wiem, co mówię. Rozumiem, że mieszkania sprzedawane są od 

lat, ale może warto coś zmienić. Żeby nie zdarzyła się sytuacja, że trzeba będzie 

wydać kilkaset tysięcy od razu, bo będzie taka potrzeba.  

 Przewodniczący Rady Gminy: uważam, że Wójt przykłada dużą uwagę do 

gospodarki mieszkaniowej. Jeśli ktoś składa wniosek to dlaczego mamy nie 

sprzedawać.  

 Radna Nędza: taki plan jest podejmowany uchwałą raz na kilka lat. W planie 

zawarte są kwoty i wpłaty za czynsze oraz planowane remonty lokali. Nie można więc 

powiedzieć, że nie ma planu, bo on jest od wielu lat.  

 Radny Trzęsimiech: plan jest ale, tak ja w przypadku zabytków, tylko na 

papierze. Jakie jest wykonanie, wszyscy wiemy. Wiemy, że nie wystarcza na to 

środków. Ale plan musi być. Cały czas mówimy o sprzedawaniu mieszkań. Żeby tylko 

zasoby nam się nie skończyły. Powinniśmy mieć też wolne mieszkanie. Gdyby coś się 
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wydarzyło, żebyśmy mieli gdzie przenieść mieszkańców. Od lat gospodarka 

mieszkaniowa jest zaniedbana. Nie powinniśmy czekać na wnioski mieszkańców, tylko 

robić na bieżąco.  

Nie zgłoszono więcej pytań. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w drodze bezprzetargowej 

lokalu mieszkalnego z pomieszczeniami przynależnymi i ułamkową częścią gruntu, 

położonego w Ryczywole, przy Pl. 1 Maja 11. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Barbara Boch , Karolina Boch , Szymon Chmielewski , Andrzej Cybort , Bogumiła 

Figiel , Marian Głów , Łukasz Krzyśko , Leszek Malmur , Genowefa Nędza , Monika 

Olech , Andrzej Pacholczak , Roman Trzęsimiech  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Tomasz Kaczmarek  

NIEOBECNI (2) 

Adam Sobociński , Bogumiła Szychta.  

Ad.13 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały nr XXV/213/2021 w 

sprawie przeznaczenia do sprzedaży w drodze bezprzetargowej lokali mieszkalnych 

z pomieszczeniami przynależnymi i ułamkową częścią gruntu, położonych w 

miejscowości Piotrowo 11. 

Nie zgłoszono pytań.  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w drodze bezprzetargowej 

lokali mieszkalnych z pomieszczeniami przynależnymi i ułamkową częścią gruntu, 

położonych w miejscowości Piotrowo 11. 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
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ZA (10) 

Barbara Boch , Karolina Boch , Szymon Chmielewski , Andrzej Cybort , Bogumiła 

Figiel , Marian Głów , Łukasz Krzyśko , Leszek Malmur , Genowefa Nędza , Andrzej 

Pacholczak  

PRZECIW (1) 

Tomasz Kaczmarek  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Monika Olech , Roman Trzęsimiech  

NIEOBECNI (2) 

Adam Sobociński , Bogumiła Szychta. 

 

 

Ad.14 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały nr XXV/214/2021 w 

sprawie udzielenia bonifikaty od ceny nieruchomości zbywanej w drodze 

bezprzetargowej. 

Nie zgłoszono pytań.  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty od ceny nieruchomości zbywanej w 

drodze bezprzetargowej. 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Barbara Boch , Karolina Boch , Szymon Chmielewski , Andrzej Cybort , Bogumiła 

Figiel , Marian Głów , Łukasz Krzyśko , Leszek Malmur , Genowefa Nędza , Andrzej 

Pacholczak , Roman Trzęsimiech  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Tomasz Kaczmarek , Monika Olech  

NIEOBECNI (2) 

Adam Sobociński , Bogumiła Szychta. 

Ad.15  
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Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały nr XXV/215/2021 w 

sprawie udzielenia bonifikaty od ceny nieruchomości zbywanej w drodze 

bezprzetargowej.  

Nie zgłoszono pytań. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty od ceny nieruchomości zbywanej w 

drodze bezprzetargowej. 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Barbara Boch , Karolina Boch , Szymon Chmielewski , Andrzej Cybort , Bogumiła 

Figiel , Marian Głów , Łukasz Krzyśko , Leszek Malmur , Genowefa Nędza , Andrzej 

Pacholczak , Roman Trzęsimiech  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Tomasz Kaczmarek , Monika Olech  

NIEOBECNI (2) 

Adam Sobociński , Bogumiła Szychta. 

Ad.16 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały nr XXV/216/2021 w sprawie 

wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie od Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa 

nieruchomości położonej w miejscowości Orłowo. 

 Radny Trzęsimiech: te przejęcia od KOWR są wszystkie na wniosek Gminy?  

 Przewodniczący Rady Gminy: tak, mieszkańcy wnioskowali o przejęcie tych 

działek.  

 Radny Trzęsimiech: z jednej strony sprzedajemy, z drugiej pozyskujemy. 

Bardzo dobrze, że będą nowe miejsca rekreacyjne. Tylko trzeba pomyśleć, żeby w 

przyszłości dołożyć więcej środków finansowych na utrzymanie tych obiektów, bo z 

funduszu soleckiego może być ciężko to utrzymać.  

 Przewodniczący Rady Gminy: planujemy rozwijać gminę i upiększać miejsca, 

poprawić życie mieszkańców.  

 

Nie zgłoszono więcej pytań.  
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Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie od Krajowego 

Ośrodka Wsparcia Rolnictwa nieruchomości położonej w miejscowości Orłowo. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Barbara Boch , Karolina Boch , Szymon Chmielewski , Andrzej Cybort , Bogumiła 

Figiel , Marian Głów , Tomasz Kaczmarek , Łukasz Krzyśko , Leszek Malmur , 

Genowefa Nędza , Monika Olech , Andrzej Pacholczak , Roman Trzęsimiech  

NIEOBECNI (2) 

Adam Sobociński , Bogumiła Szychta. 

Ad.17 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały nr XXV/217/2021 w 

sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie od Krajowego Ośrodka Wsparcia 

Rolnictwa nieruchomości położonej w miejscowości Ninino. 

Nie zgłoszono pytań.  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie od Krajowego 

Ośrodka Wsparcia Rolnictwa nieruchomości położonej w miejscowości Ninino. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Barbara Boch , Karolina Boch , Szymon Chmielewski , Andrzej Cybort , Bogumiła 

Figiel , Marian Głów , Tomasz Kaczmarek , Łukasz Krzyśko , Leszek Malmur , 

Genowefa Nędza , Monika Olech , Andrzej Pacholczak , Roman Trzęsimiech  

NIEOBECNI (2) 

Adam Sobociński , Bogumiła Szychta. 

Ad.18 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały nr XXV/218/2021 w 
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sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie od Krajowego Ośrodka Wsparcia 

Rolnictwa nieruchomości położonej w miejscowości Lipa. 

Nie zgłoszono pytań.  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie od Krajowego 

Ośrodka Wsparcia Rolnictwa nieruchomości położonej w miejscowości Lipa. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Barbara Boch , Karolina Boch , Szymon Chmielewski , Andrzej Cybort , Bogumiła 

Figiel , Marian Głów , Tomasz Kaczmarek , Łukasz Krzyśko , Leszek Malmur , 

Genowefa Nędza , Monika Olech , Andrzej Pacholczak , Roman Trzęsimiech  

NIEOBECNI (2).  

Adam Sobociński , Bogumiła Szychta. 

Ad.19 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały nr XXV/219/2021 w 

sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie od Krajowego Ośrodka Wsparcia 

Rolnictwa nieruchomości położonej w miejscowości Lipa.  

Nie zgłoszono pytań.  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie od Krajowego 

Ośrodka Wsparcia Rolnictwa nieruchomości położonej w miejscowości Lipa. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Barbara Boch , Karolina Boch , Szymon Chmielewski , Andrzej Cybort , Bogumiła 

Figiel , Marian Głów , Tomasz Kaczmarek , Łukasz Krzyśko , Leszek Malmur , 

Genowefa Nędza , Monika Olech , Andrzej Pacholczak , Roman Trzęsimiech  

NIEOBECNI (2) 

Adam Sobociński , Bogumiła Szychta.  
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Ad. 20 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały nr XXV/220/2021 w 

sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie od Krajowego Ośrodka Wsparcia 

Rolnictwa nieruchomości położonej w miejscowości Ryczywół. 

Nie zgłoszono pytań.  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie od Krajowego 

Ośrodka Wsparcia Rolnictwa nieruchomości położonej w miejscowości Ryczywół. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Barbara Boch , Karolina Boch , Szymon Chmielewski , Andrzej Cybort , Bogumiła 

Figiel , Marian Głów , Tomasz Kaczmarek , Łukasz Krzyśko , Leszek Malmur , 

Genowefa Nędza , Monika Olech , Andrzej Pacholczak , Roman Trzęsimiech  

NIEOBECNI (2) 

Adam Sobociński , Bogumiła Szychta. 

Ad. 21 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały nr XXV/221/2021 w 

sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie od Krajowego Ośrodka Wsparcia 

Rolnictwa nieruchomości położonej w miejscowości Ryczywół. 

Nie zgłoszono pytań.  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie od 

Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa nieruchomości położonej w miejscowości 

Ryczywół.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Barbara Boch , Karolina Boch , Szymon Chmielewski , Andrzej Cybort , Bogumiła 
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Figiel , Marian Głów , Tomasz Kaczmarek , Łukasz Krzyśko , Leszek Malmur , 

Genowefa Nędza , Monika Olech , Andrzej Pacholczak , Roman Trzęsimiech  

NIEOBECNI (2) 

Adam Sobociński , Bogumiła Szychta. 

Ad. 22 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały nr XXV/222/2021 w 

sprawie przyjęcia programu opieki nad bezdomnymi zwierzętami oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na 2021 r. 

Nie zgłoszono pytań.  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad bezdomnymi zwierzętami 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 2021 r.  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Barbara Boch , Karolina Boch , Szymon Chmielewski , Andrzej Cybort , Marian Głów 

, Tomasz Kaczmarek , Łukasz Krzyśko , Leszek Malmur , Genowefa Nędza , Monika 

Olech , Andrzej Pacholczak , Roman Trzęsimiech  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Bogumiła Figiel  

NIEOBECNI (2) 

Adam Sobociński , Bogumiła Szychta. 

Ad. 23  

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały nr XXV/223/2021 w 

sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów dzierżawy gruntów stanowiących 

własność Gminy Ryczywół w trybie przetargowym.  

 Przewodniczący Rady Gminy: wpłynął wniosek od mieszkańca o przedłużenie 

dzierżawy. Ze względu na większe zainteresowanie działką, zgodnie z uchwałą z 

2015 roku, takie grunty muszą zostać przekazane pod przetarg. Dzierżawca mówi, 

że może płacić większą stawkę za dzierżawę, ale do przetargu tak naprawdę każdy 

może przystąpić.  
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 Radna Nędza: czy po przetargu dotychczasowy dzierżawca ma możliwość dalej 

dzierżawić za maksymalną stawkę?  

 Przewodniczący Rady Gminy: dzierżawi ten, kto da największą cenę.  

Nie zgłoszono więcej pytań.  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na zawarcie umów dzierżawy gruntów 

stanowiących własność Gminy Ryczywół w trybie przetargowym. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Barbara Boch , Karolina Boch , Szymon Chmielewski , Andrzej Cybort , Bogumiła 

Figiel , Marian Głów , Tomasz Kaczmarek , Łukasz Krzyśko , Leszek Malmur , 

Genowefa Nędza , Monika Olech , Andrzej Pacholczak , Roman Trzęsimiech  

NIEOBECNI (2) 

Adam Sobociński , Bogumiła Szychta.  

Ad. 24  

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały nr XXV/224/2021 w 

sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów dzierżawy gruntów stanowiących 

własność Gminy Ryczywół w trybie bezprzetargowym. 

 Radna Nędza: proszę o wyłączenie z głosowania.  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów dzierżawy gruntów 

stanowiących własność Gminy Ryczywół w trybie bezprzetargowym.  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Barbara Boch , Karolina Boch , Szymon Chmielewski , Andrzej Cybort , Bogumiła 

Figiel , Marian Głów , Tomasz Kaczmarek , Łukasz Krzyśko , Leszek Malmur , 

Monika Olech , Andrzej Pacholczak , Roman Trzęsimiech  
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BRAK GŁOSU (1) 

Genowefa Nędza  

NIEOBECNI (2) 

Adam Sobociński , Bogumiła Szychta. 

Ad. 25 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały nr XXV/225/2021 w 

sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części miejscowości Tłukawy, gmina Ryczywół. 

Nie zgłoszono pytań.  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla części miejscowości Tłukawy, gmina 

Ryczywół.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Barbara Boch , Karolina Boch , Szymon Chmielewski , Andrzej Cybort , Bogumiła 

Figiel , Marian Głów , Tomasz Kaczmarek , Łukasz Krzyśko , Leszek Malmur , 

Genowefa Nędza , Monika Olech , Andrzej Pacholczak , Roman Trzęsimiech  

NIEOBECNI (2) 

Adam Sobociński , Bogumiła Szychta.  

Ad. 26 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały nr XXV/226/2021 w 

sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla terenów położonych w obrębach ewidencyjnych Tłukawy i 

Zawady, gmina Ryczywół.  

Nie zgłoszono pytań.  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenów położonych w obrębach 



18 
 

ewidencyjnych Tłukawy i Zawady, gmina Ryczywół. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Barbara Boch , Karolina Boch , Szymon Chmielewski , Andrzej Cybort , Bogumiła 

Figiel , Marian Głów , Tomasz Kaczmarek , Łukasz Krzyśko , Leszek Malmur , 

Genowefa Nędza , Monika Olech , Andrzej Pacholczak , Roman Trzęsimiech  

NIEOBECNI (2) 

Adam Sobociński , Bogumiła Szychta. 

Przewodniczący Rady Gminy ogłosić 10 minut przerwy.  

Ad. 27  

Po przerwie wznowiono obrady.  

Przewodniczący Rady Gminy: Pan Wójt nadal bierze udział w spotkaniu, nie 

dotrze na sesję. Odczytam sprawozdanie p. Wójta z działalności międzysesyjnej.  

Przewodniczący Rady Gminy odczytał sprawozdanie Wójta Gminy Ryczywół  

z działalności międzysesyjnej.  

Radny Pacholczak: mieszkańcy ulicy Sosnowej pytają o remont ich drogi. Na 

jakim etapie jest inwestycja i dlaczego tak długo to trwa?  

Przewodniczący Rady Gminy: Gmina przymierza się do wykonania 

dokumentacji. Droga z pewnością nie spełni oczekiwań mieszkańców, bo to ma być 

głównie droga dla rolników. Problem polega na istniejącej linii średniego napięcia. Jeśli 

chcielibyśmy zrobić remont całej drogi to musielibyśmy wymienić całe okablowanie 

średniego napięcia na nowe,  koszt ok. 150.000 zł. Rozmawiałem z mieszkańcami tych 

terenów. Część chcemy utwardzić, część wyrównać, żeby mieszkańcy mogli 

swobodnie wyjeżdżać samochodami.  

Radny Trzęsimiech: czy równiarki w najbliższym czasie się pojawią na drogach?  

Przewodniczący Rady Gminy: jesteśmy po zapytaniu ofertowym. Wykonawca 

został wyłoniony. Jest to firma z Rogoźna. Jeżeli warunki atmosferyczne pozwolą, 

będziemy się do tego przymierzać. Na tą chwilę jest zbyt mokro.  
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Radny Trzęsimiech:  druga sprawa dotyczy drogi Wiardunki- Gorzewko. Wiem, 

że lada dzień mają pojawić się panowie i załatać dziury. Mówię to w kontekście 

objazdu, bo wiele samochodów jedzie tą drogą, w trakcie gdy jest most zamknięty. Na 

tym odcinku z Wiardunek do Gorzewka są zapadnięte pobocza. Więc samo łatanie 

dziur tam na pewno nie wystarczy. Dodatkowo pojawiają się ciężarówki z piaskiem na 

tej drodze, co dodatkowo pogorszy stan drogi.  

Przewodniczący Rady Gminy: byliśmy na wizji lokalnej. Myślimy, żeby zrobić 

trwałe utwardzenie tej drogi oraz utwardzić pobocza.  

Radny Kaczmarek: mam pytania. Pierwsze dotyczące wody w Gorzewie. Dla 

mnie to absurdalne, żeby ciągnąć wodę z Gorzewa do Orłowa, nie dostarczając wody 

do trzech domostw po drodze. Kiedy to będzie zrobione? Czy równiarki nie powinny 

już iść? Zaraz zrobi się ciepło, będzie piach. Jak wygląda sytuacja w Kopaszynie? P. 

Wójt mówił, że odchodzą udziałowcy. Żeby zaraz nie było sytuacji, że będziemy musieli 

dokładać środki na ten cel.  

Przewodniczący Rady Gminy: spółka zakupiła już materiały na wykonanie 

wodociągu do tych domostw w Gorzewie. Wykonają to, gdy grunt będzie w lepszym 

stanie.  Sprawa wodociągu do Orłowa pojawiła się nagle, PK miała już podpisane 

umowy na wykonanie innych zadań. Nie byliby w stanie wykonać wszystkiego. 

Mieszkańcy tych gospodarstw na zebraniu nie wykazywali chęci przyłącza wodociągu. 

Ale zostanie to wykonane w najbliższym czasie. Wtedy 100 % gospodarstw w gminie 

będzie miała wodociąg. Co do równiarek, jeśli rozpocznie się po świętach, to będą 

jeszcze odpowiednie warunki. MSOK, chodzi tam głównie o to, że 4 udziałowców nie 

zawozi do Kopaszyna odpadów segregowanych, co zaburza prace MSOK. Urząd 

wystosował pismo do MSOK z naszymi obawami, aby jednak te gminy poniosły te 

koszty. W połowie kwietnia ma odbyć się spotkanie udziałowców, na którym mają 

przedstawić sprawozdanie. Czy czekają nas podwyżki, to dowiemy się z przetargu. 

Dalej myślimy, żeby PK się zajęła wywozem odpadów, ale problem z odpadami, 

których MSOK nie zagospodarowuje. ZUKIT obsługuje dwie gminy, więc ma swoje 

sposoby na ich zagospodarowanie.  

Radna Figiel: mówimy, że będą łatane drogi gminne, a kiedy będzie zrobiona  

ul. 6 stycznia? Wiem, że to nie jest droga gminna, ale zróbmy to ze względu na 

bezpieczeństwo.  
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Przewodniczący Rady Gminy: ze względu na bezpieczeństwo, zostaną tam 

wykonane prace.  

Radna Figiel: p. Wójt uczestniczył w spotkaniu dotyczącym dofinansowania do 

transportu.  

Przewodniczący Rady Gminy: tak, w najbliższym czasie Wielkopolski Urząd 

Wojewódzki ogłosi nabór na dofinansowanie do transportu. Jeżeli przedsiębiorca, 

który u nas prowadzi przewozy, pozyska dofinansowanie, to myśli dodatkowo o 

uruchomieniu połączeń do Boruchowa i Radomia.  

Radna Figiel: a do Poznania?  

Przewodniczący Rady Gniny: ten przewoźnik nie kursuje do Poznania. Na 

eSesji w punkcie wolne głosy i wnioski dodano mapkę. Znajduje się na niej działka 

przy Dino. Właściciel tej działki zaproponował Gminie, abyśmy zakupili tą działkę. Jest 

to droga. Przy Dino będą budować domy, ta droga umożliwiłaby im dojazd do posesji. 

Jeżeli radni wyrażą chęć, to gmina wykupi tą działkę.  

Nie zgłoszono więcej pytań.  

Ad. 28 

Przewodniczący Rady Gminy: chciałbym Państwu złożyć najserdeczniejsze 

życzenia na zbliżające się Święta Wielkanocne.   

 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za udział w obradach i zamknął XXV Sesję 

Rady Gminy. Obrady zakończyły się o godzinie 12:17.  

  

Protokołowała: A. Kasperska  


